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  PROTOKÓŁ NR XLIX/23 

z posiedzenia 

Komisji Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu 

w dniu 20 stycznia 2023 r. 

która odbyła się w sali nr 126  

Starostwa Powiatowego w Wieluniu  

 

W posiedzeniu udział brali: 
 

1. Pan Robert Grabowski   - przewodniczący Komisji 

2. Pan Grzegorz Mielczarek   - z-ca przewodniczącego Komisji 

3. Pan Jakub Jurdziński   - członek Komisji 

4. Pan Damian Pęcherz   - członek Komisji 

 

Nieobecny: radny Andrzej Jażdżyk    

 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ponadto w posiedzeniu udział brali: 
 

1. Pan Zenon Kołodziej   - naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, 

Sportu i Promocji Starostwa Powiatowego 

w Wieluniu 

2. Pan Wojciech Panek - inspektor Biura Ochrony Informacji 

i Bezpieczeństwa w Starostwie Powiatowym 

w Wieluniu 

3. Pan Sławomir Kaftan   - Dyrektor Powiatowego Centrum Usług  

      Wspólnych w Wieluniu 

4. Pani Anna Pakuła   - inspektor ds. strategii, inwestycji  

i pozyskiwania środków zewnętrznych 
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Proponowany porządek posiedzenia: 
 

1. Otwarcie XLIX posiedzenia Komisji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XLVIII posiedzenia Komisji. 

5. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych 

przez Powiat Wieluński w roku 2022. 

6. Sprawozdanie Starosty Wieluńskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 

za rok 2022. 

7. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych.   

8. Zamknięcie XLIX posiedzenia Komisji. 

 

 

Pkt 1 

Otwarcie XLIX posiedzenia Komisji. 

 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa otworzył XLIX posiedzenie Komisji. Powitał radnych oraz gości. 

 

 

Pkt 2 

Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa stwierdził, że na 5 członków Komisji jest obecnych 4 członków, 

więc obrady są prawomocne. Nieobecny jest radny Andrzej Jażdżyk. 
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Pkt 3 

Przyjęcie porządku obrad. 

 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa zaproponował wprowadzenie do porządku obrad punktu pn.: 

„Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zasad i trybu 

udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków, 

sposobu jej rozliczania oraz sposobów kontroli w ramach Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków.”, jako punkt 7. Zapytał wyrażają zgodę na wprowadzenie 

tego punktu do porządku obrad? Nikt nie zgłosił sprzeciwu. Odczytał proponowany 

porządek obrad z dodatkowym punktem i zapytał, czy ktoś ma uwagi do 

proponowanego porządku obrad. Nikt się nie zgłosił. Zarządził głosowanie w 

sprawie przyjęcia porządku obrad. 

 

Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie 

(przy 4 głosach „za”) przyjęła zaproponowany porządek obrad komisji z 

dodatkowym punktem (głosowało 4 członków Komisji, nieobecny radny Andrzej 

Jażydżyk). 

 

 

Przyjęty porządek posiedzenia: 
 

1. Otwarcie XLIX posiedzenia Komisji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XLVIII posiedzenia Komisji. 

5. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych 

przez Powiat Wieluński w roku 2022. 

6. Sprawozdanie Starosty Wieluńskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 

za rok 2022. 
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7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zasad i trybu 

udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków, sposobu jej 

rozliczania oraz sposobów kontroli w ramach Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków. 

8. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych.   

9. Zamknięcie XLIX posiedzenia Komisji. 

 

 

Pkt 4 

Przyjęcie protokołu z XLVIII posiedzenia Komisji. 

 

 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ktoś ma uwagi lub zastrzeżenia do treści protokołu 

z XLVIII posiedzenia komisji. Nikt nie zgłosił zastrzeżeń. Zarządził głosowanie 

w sprawie przyjęcia protokołu z XLVIII posiedzenia komisji.  

 

Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie 

(przy 4 głosach „za”) przyjęła protokół z XLVIII posiedzenia komisji 

(głosowało 4 członków komisji) 

 

Pkt 5 

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Powiat Wieluński w roku 2022. 

 

 

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa poinformował, że radni otrzymali to sprawozdanie na tabletach. 

Stwierdził, że najważniejsze jest to, że nie trzeba było dopłacać. 
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   Pan Grzegorz Mielczarek – z-ca przewodniczącego Komisji stwierdził, że 

to już chyba drugi rok z rzędu nie dopłacają.  

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa myśli, że tak było od początku.  

   Pan Sławomir Kaftan – dyrektor Powiatowego Centrum Usług Wspólnych 

w Wieluniu powiedział, że było dopłacane, ale nie były to duże kwoty, ponieważ było 

to około 20 tys. zł. Jednak musieli jako powiat zapłacić nauczycielom za coś, czego 

nie przepracowali. Teraz jest uczciwie, czyli jest przepracowane, to jest zapłacone.  

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa dodał, że należą się ukłony Wydziałowi Edukacji oraz dla 

dyrektorów i kierowników szkół i placówek oświatowych, ponieważ dzięki temu, że 

tak rozdzielają godziny dla nauczycieli w roku szkolnym, to nie muszą ponosić 

dodatkowych kosztów.  

   Pan Sławomir Kaftan – dyrektor Powiatowego Centrum Usług Wspólnych 

w Wieluniu dopowiedział, że jest to też ściśle związane z tym, że te nabory były 

bardzo duże. Zauważył, że w tym roku też będzie jeszcze bardzo duży nabór. 

Natomiast w 2024 roku będzie bardzo słaby nabór, ponieważ jeżeli teraz będą 

przyjmować w okolicach ponad 1000 uczniów, to w 2024 roku powiat przyjmie około 

120 uczniów. Jest to związane z tym rocznikiem do półrocza. Będzie wtedy 

zawirowanie, ale w związku z tym, że te dwa roczniki są tak potężne, to można mieć 

nadzieję, że to zagwarantuje im.... 

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa ...przejście przez to. 

   Pan Sławomir Kaftan – dyrektor Powiatowego Centrum Usług Wspólnych 

w Wieluniu zauważył, że teraz nauczyciele mają nadgodziny lub są też zatrudniani 

na czas określony, więc nie będzie problemu.  

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy radni mają jakieś pytania do pana dyrektora? Nikt się 

nie zgłosił. Zapytał kto jest „za” przyjęciem sprawozdania.  
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Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie           

(przy 4 głosach „za”) przyjęła sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń 

nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 

i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Wieluński w roku 2022 

(głosowało 4 członków Komisji). 

Sprawozdanie w przedmiotowej sprawie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt 6 

Sprawozdanie Starosty Wieluńskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa 

i Porządku za rok 2022. 

 

 

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ktoś ma pytania w tym punkcie? Udzielił głosu 

radnemu Jurdzińskiemu. 

   Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji zapytał o punkt 19, czyli 

informację dotyczącą ustawy z dnia 9 czerwca 2022 roku o wspieraniu i resocjalizacji 

nieletnich. Zapytał o co chodziło w tej informacji, jakie są zmiany? 

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zauważył, że komisja spotykała się 4 razy i głównie zajmowała się 

sprawami związanymi z bezpieczeństwem. Udzielił głosu radnemu Pęcherzowi.  

   Radny Damian Pęcherz – członek Komisji stwierdził, że możliwe, że chodzi 

o wsparcie policji w ramach działania jeżeli chodzi o spotkania dotyczące profilaktyki. 

Zauważył, że są działania prewencyjne, ale również działania profilaktyczne 

w szkołach, które uświadamiają młodzież odnośnie zagrożeń.  

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy policja ma środki na takie cele ze swojego budżetu, 

jeżeli chodzi o profilaktykę? 

   Radny Damian Pęcherz – członek Komisji odpowiedział, że mają ze 

swojego budżetu, ale pozyskują też bardzo dużo od podmiotów zewnętrznych na 

wszelkie działania profilaktyczne, na festyny. Dodał, że jeżeli robią spotkania 
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profilaktyczne w przedszkolach, czy z dziećmi do klas 3, to mają takie programy, jak 

„Bezpieczna droga do szkoły” i np. rozdają wtedy odblaski i właśnie na to pozyskują 

środki od podmiotów zewnętrznych. 

   Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji zapytał czego dotyczyła 

informacja dotycząca ustawy o wspieraniu i resocjalizacji nieletnich, czy są jakieś 

zmiany? 

   Pan Wojciech Panek – inspektor Biura Ochrony Informacji 

i Bezpieczeństwa w Starostwie Powiatowym w Wieluniu poinformował, że ten 

punkt wprowadziła pod obrady pani Barbara Puchała, czyli dyrektor Poradni 

Psychologiczno-Pedagogicznej, ale ponieważ była nieobecna, to ten punkt został 

przełożony na styczeń lub luty tego roku. Dodał, że ten punkt nie był jeszcze 

omawiany.  

   Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji zauważył, że w takim razie mają 

do czynienia z nieprawdą, ponieważ jest napisane, że przedmiotem posiedzeń były 

te sprawy. 

   Pan Wojciech Panek – inspektor Biura Ochrony Informacji 

i Bezpieczeństwa w Starostwie Powiatowym w Wieluniu odpowiedział, że było to, 

ale starosta przeniósł to na styczeń, luty lub marzec. 

   Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji odczytał, że podczas posiedzeń 

Komisji omawiane były sprawy związane z realizacją zdań... Podziękował za tę 

informację. Powiedział, że jego bardzo nurtuje, jako nauczyciela, co można zrobić, 

aby ograniczyć demoralizację w postaci palenia papierosów w szkołach wśród 

młodzieży? 

   Radny Damian Pęcherz – członek Komisji odpowiedział, że ze strony policji 

można tutaj powiedzieć o działaniach profilaktycznych, czyli spotkaniach z młodzieżą 

i uświadamianiu jej jakie kary za to grożą. Organizują jako policja takie spotkania 

również z lekarzami, którzy mają slajdy pokazowe i mówią co się dzieje 

z człowiekiem, który pali 10 czy 20 lat. Są to bardzo realistyczne slajdy, czyli ludzi 

w szpitalu, którzy mają nowotwory, ale tych spotkań jest mało, ponieważ ciężko je 

zorganizować. Dodał, że na terenie gminy Wierzchlas na przykład mieli takie 

spotkanie, gdzie lekarz rodzinny bardzo chętnie przyszedł na takie spotkanie, 
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przygotowali slajdy i było to bardzo dobre spotkanie, które dociera do młodzieży. 

Natomiast jeżeli chodzi o palenia na terenie szkoły to jest to przejaw demoralizacji, 

i zaznaczył, że należy też tutaj powiedzieć o przestępstwach, które dotykają 

nieletnich i to jest udzielanie lub rozpowszechnianie tytoniu. Zauważył, że te nieletnie 

osoby skądś go mają i w tej kwestii również działają. Zajmuje się tym Wydział ds. 

Nieletnich i są chyba trzeci w województwie, jeżeli chodzi o ujawnienia nieletnich 

zagrożonych demoralizacją, czy to chodzi o alkohol, czy o papierosy. Poinformował, 

że jeżeli jest taki problem w szkole, to należy powiadomić Wydział ds. Nieletnich 

Komedy Powiatowej Policji i wtedy przyjadą. Dodał, że oni służą pomocą, są 

dzielnicowi z którymi można porozmawiać. Podkreślił, że uważa, że bardzo ważna 

jest profilaktyka, czyli spotkanie z młodzieżą, ponieważ zawsze do kogoś to dotrze 

i tych papierosów nie będzie palił, zanim go się złapie i ukarze.  

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa powiedział, że jest w temacie palenia papierosów, ponieważ 

bardzo mocno walczą z tym nałogiem w jego szkole, czyli w Zespole Szkół nr 1 

w Wieluniu. Przekazał, że próbowali cokolwiek zrobić, aby młodzież nie wychodziła 

na osiedle Wojska Polskiego, ponieważ mają stamtąd skargi mieszkańców i on jako 

nauczyciel wychowania fizycznego rozmawiał z policjantami, którzy się tym zajmują 

i zauważył, że problem polega na tym, że oni mogą przyjechać, ponieważ faktycznie 

przyjeżdżają, ale jego zdaniem jest to trochę walka z wiatrakami. Zauważył, że 

policjant, który przyjeżdża na dane osiedle i złapie jakiegoś nieletniego ucznia, to 

jedyną rzecz, jaką może zrobić, to go spisać i dać informację do pani dyrektor, czyli 

do szkoły, ponieważ w tarcie lekcji został złapany i spisany. Następnie dyrektor 

szkoły ma obowiązek powiadomić rodziców i takie coś się dzieje i są rozmowy 

profilaktyczne... 

   Radny Damian Pęcherz – członek Komisji dopowiedział, że jeżeli taki uczeń 

jest złapany na paleniu tytoniu, to również wzywany jest z rodzicami na policję i 

odbywa się rozmowa, którą opiniują i wysyłają do sądu.  

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa potem jest taki problem, że są dwie opcje, albo ukarać bardzo 

mocno finansowo, ale jeżeli ukażą nieletniego, to nie jest ukarany ten nieletni, a 
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rodzic. Po drugie osoba, która jest pełnoletnia, to niestety nic nie mogą z tym zrobić, 

bo każda osoba pełnoletnia ma takie prawo. 

   Pan Wojciech Panek – inspektor Biura Ochrony Informacji 

i Bezpieczeństwa w Starostwie Powiatowym w Wieluniu zauważył, że policja 

podjeżdża i sprawdza te osoby, ale gdy przegoni je w jednym miejscu, to idą gdzieś 

indziej.  

   Radny Damian Pęcherz – członek Komisji powiedział, że jeżeli uczniowie 

są pełnoletni, to mają związane ręce.  

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa przekazał, że rozmawiał z policjantami, bo chciał pomóc, ale 

prawo jest takie, że nie mogą nic zrobić. Zgodził się z radnym Jurdzińskim, że są 

wewnętrzne regulaminy, tzw. statuty szkół, gdzie dyrektor danej placówki może 

wykorzystać to prawo związane z tym paleniem. Dodał, że wie, że u niego w szkole 

stosuje się punkty ujemne, naganę wychowawcy, albo naganę dyrektora szkoły. 

Zauważył, że jednak prawda jest taka, że niestety nie jest to skuteczne, ponieważ 

młodzież jest coraz bardziej zuchwała. 

   Pan Wojciech Panek – inspektor Biura Ochrony Informacji 

i Bezpieczeństwa w Starostwie Powiatowym w Wieluniu zauważył, że najwięcej 

palą dziewczyny.  

   Radny Damian Pęcherz – członek Komisji zauważył, że wiele osób teraz 

pali e-papierosy. 

   Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji powiedział, że słucha z uwagą 

i nie do końca się ze wszystkim zgadza, ponieważ jest czynnym nauczycielem, tak 

samo, jak przewodniczący Grabowski. Zapytał radnego Pęcherza, który jest 

policjantem, czy osoba niepełnoletnia rzeczywiście paląca gdziekolwiek, może 

otrzymać mandat? 

   Radny Damian Pęcherz – członek Komisji odpowiedział, że jeżeli ukończy 

17 lat, to może dostać mandat i podlega tej demoralizacji, czyli jest rozmowa 

z policjantami i do tego może jeszcze dostać mandat. Natomiast osoby nieletnie, 

które nie ukończyły jeszcze 17 roku życia, to po prostu są powiadamiani rodzice.  

   Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji zapytał, ile taki mandat wynosi? 
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   Radny Damian Pęcherz – członek Komisji odpowiedział, że 100 do 200 zł. 

W zależności w jakim miejscu pali, ponieważ Urząd Miejski w Wieluniu ma uchwałę, 

gdzie są miejsca objęte zakazem palenia, czyli są to przystanki autobusowe, klatki 

schodowe, budynki użyteczności publicznej etc. Zauważył, że wtedy ten mandat jest 

większy.  

   Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji zapytał, czy mandat za palenie 

w instytucjach publicznych np. szkołach jest wyższy? 

   Radny Damian Pęcherz – członek Komisji odpowiedział, że nie jest wyższy 

i wynosi chyba 200 zł i to jest art. 13 ustawy o przeciwdziałaniu tytoniowi. 

   Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji zapytał, czy policja bez 

poinformowania dyrekcji może wejść na teren szkoły i to sprawdzić? 

   Radny Damian Pęcherz – członek Komisji odpowiedział, że może to zrobić. 

Policja ma takie prawo, jeżeli ma podejrzenie popełnienia przestępstwa. Zauważył, 

że chodzi o to, że skoro młodzież ma papierosy to znaczy, że skądś je ma, więc jest 

podejrzenie popełnienia przestępstwa i wtedy policja wchodzi. Dodał, że takie akcje 

były w niektórych szkołach, że policjanci wchodzili do ubikacji po cywilnemu i łapią te 

osoby.  

   Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji poprosił o kilka minut przerwy. 

  

   Przewodniczący Komisji Edukacji i Bezpieczeństwa Pan Robert Grabowski 

ogłosił 5 minut przerwy. 

  

   Przewodniczący Komisji Edukacji i Bezpieczeństwa Pan Robert Grabowski 

wznowił obrady Komisji po przerwie.  

 

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ktoś jeszcze ma pytania w tym punkcie? Udzielił 

głosu radnemu Jurdzińskiemu.  

   Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji powiedział, że korzystając z 

okazji, to chciałby poprosić o wzmożenie działań profilaktycznych dotyczących 

palenia papierosów w szkołach na terenie powiatu wieluńskiego za pośrednictwem 
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radnego Pęcherza, aby taką informację przekazał. Zapytał, ponieważ to również jest 

związane z zagrożeniem powiatu, demoralizacją młodzieży i chodzi mu o kontrolę 

punktów sprzedaży z papierosami, czy z e-papierosami. Zapytał, czy są takie 

przeprowadzane?  

   Radny Damian Pęcherz – członek Komisji odpowiedział, że tak, prowadzą 

je i prowadzą także kontrole wraz z Komisjami Alkoholowymi, ponieważ policjanci 

niejednokrotnie są członkami tych komisji na terenie gmin i są to kontrole wszystkich 

sklepów pod takim kątem, czy są odpowiednie znaki informujące oraz czy jest to 

przestrzegane. Podkreślił, że sprzedaż alkoholu osobom nieletnim jest 

przestępstwem zagrożonym dużą sankcją. Samo rozpowszechnianie lub udzielanie 

również jest przestępstwem.  

   Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji zapytał, czy policja może 

prowadzić coś takiego, jak kontrolowany zakup przez nieletniego w celu sprawdzenia 

egzekwowania prawa? 

   Radny Damian Pęcherz – członek Komisji odpowiedział, że takich działań 

nie mogą podejmować. Dodał, że ogólnie jeżeli chodzi o osoby nieletnie, to są to 

bardzo delikatne sprawy, ponieważ z nimi bez rodziców nie można wykonać żadnych 

czynności procesowych. Można jedynie tylko rozpytać, a jeżeli jest to przestępstwo, 

to zbadać, ale nie podpisują już protokołu, ponieważ osoby nieletnie można tylko 

przesłuchiwać w obecności rodzica. Przekazał, że z praktyki to bywa tak, że nieraz 

przyjeżdża rodzic po odbiór dziecka i mówi mu, aby nic nie mówił policjantom i tak się 

sprawa kończy. Podkreślił, że policjanci działają i mają tam 4 policjantów w Wydziale 

ds. Nieletnich, każdego miesiąca są organizowane akcje na terenie działania całej 

Komendy Powiatowej Policji w Wieluniu, gdzie uczestniczy około 60 czy 70 

policjantów z całego powiatu i kontrolują sklepy. Dodał, że jest również wojewódzka 

akcja „Bezpieczne ferie”, która polega na sprawdzaniu parków, skwerów, boisk. 

Dodatkowo są prowadzone ogromne działania profilaktyczne, spotkania z młodzieżą 

w szkołach. Natomiast jeżeli chodzi o zapotrzebowanie na takie spotkania, to każdy z 

dyrektorów lub nauczycieli może bezpośrednio lub mailowo to zgłosić i wtedy takie 

spotkanie się odbędzie, więc jeżeli jest taki problem, to oni jak najbardziej służą, aby 

go rozwiązać. Powiedział, że przekaże swoim przełożonym i kolegom, aby takie 
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spotkania w szkołach ponadpodstawowych się odbyły odnośnie palenia papierosów. 

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa poprosił pana naczelnika wydziału oświaty, aby w momencie, 

kiedy będą spotkania z dyrektorami szkół, aby wypracowali sobie model pracy, który 

umożliwiłaby przede wszystkim ograniczenie tej demoralizacji młodzieży jeżeli chodzi 

palenie papierosów i picie alkoholu. Szkoły mają statut, ale należy być 

konsekwentnym. Podziękował w imieniu Komisji policji i Wydziałowi ds. Nieletnich za 

podejmowane działania i profilaktykę. Sam był wychowawcą i jest nauczycielem 

i wielokrotnie korzystał z usług policjantów.  

   Radny Damian Pęcherz – członek Komisji zauważył, że takich spotkań 

policjanci mają około 4 dziennie, więc w tygodniu jest to szereg spotkań w szkołach 

i przedszkolach.  

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ktoś jeszcze ma pytania w tym punkcie? Nikt się nie 

zgłosił. Zapytał, kto jest za przyjęciem przedmiotowego sprawozdania? 

 

Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie           

(przy 4 głosach „za”) przyjęła sprawozdanie Starosty Wieluńskiego z działalności Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku za rok 2022 (głosowało 4 członków Komisji). 

Sprawozdanie w przedmiotowej sprawie stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Pkt 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zasad i trybu 

udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji 

zabytków, sposobu jej rozliczania oraz sposobów kontroli w ramach Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków. 

 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa udzielił głosu pani Annie Pakule. 
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   Pani Anna Pakuła – inspektor ds. strategii, inwestycji i pozyskiwania 

środków zewnętrznych omówiła przedmiotowy projekt uchwały.  

   Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji zapytał, ponieważ gminy też 

ustalają te zasady? 

   Pani Anna Pakuła – inspektor ds. strategii, inwestycji i pozyskiwania 

środków zewnętrznych odpowiedziała, że tak i z tego co wie, to sukcesywnie to 

robią, ale jeżeli chodzi o ich powiat to są pierwsi, którzy podejmują taką uchwałę. 

Dodała, że jest jeszcze możliwość, że gminy mają już uchwały ogólnie odnośnie 

zasad, ale nie konkretnie pod ten program.  

   Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji powiedział, że pyta, ponieważ 

jeżeli jest jakiś obiekt, który wymaga rewitalizacji, jakichś nakładów, to czy zarządca, 

właściciel takiego obiektu może zwrócić się do gminy i do powiatu z wnioskiem 

o dofinansowanie różnych rzeczy? Np. byłby to remont dachu i remont ołtarza.  

   Pani Anna Pakuła – inspektor ds. strategii, inwestycji i pozyskiwania 

środków zewnętrznych podkreśliła, że na pewno nie może być podwójnego 

finansowania. Musi to być wyodrębnione i udowodnione przez wnioskodawcę, że jest 

to inny zakres. Dodała, że na pewno w regulaminie naboru wniosków nie ma 

zastrzeżenia, że ten ostateczny beneficjent może złożyć tylko jeden wniosek, ale oni 

dotacji celowych udzielają na podstawie ustawy o ochronie zabytków i ona mówi 

między innymi o zakazie tego podwójnego finansowania. 

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa zauważył, że radny Jurdziński pyta, że np. jest kościół w Mokrsku, 

który ubiega się o dofinansowanie na remont dachu do gminy i otrzymuje takie 

dofinansowanie i czy w związku z tym proboszcz możne napisać na ten sam kościół 

o dofinansowanie z tego powiatowego programu np. na remont ołtarza? 

   Pani Anna Pakuła – inspektor ds. strategii, inwestycji i pozyskiwania 

środków zewnętrznych podkreśliła, że musi być inny zakres. Dodała, że najlepiej 

gdyby to było na inne zgłoszenie, na inne pozwolenie, czyli ten sam obiekt, ale inny 

zakres. 

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, ponieważ rozpoczynają się spore prace w Rudzie przy 
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Pałacu Taczanowskich i wie, że prezes będzie się starał o dotację na prace 

konserwatorskie elewacji tego dworku, więc czy on, jako stowarzyszenie też może 

skorzystać? 

   Pani Anna Pakuła – inspektor ds. strategii, inwestycji i pozyskiwania 

środków zewnętrznych odpowiedziała, że może jako stowarzyszenie, ale 

rozmawiała już z panem prezesem na ten temat, ponieważ koniecznym warunkiem 

jest, aby zabytek znajdował się albo w ewidencji, albo w rejestrze. Zauważyła 

bowiem, że nie wszystkie budynki, które są w tym zespole występują w gminnej 

ewidencji zabytków. 

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ten Zamek Taczanowskich jest? 

   Pani Anna Pakuła – inspektor ds. strategii, inwestycji i pozyskiwania 

środków zewnętrznych odpowiedziała, że tak, głównie jest i z tego, co kojarzy to 

brama wjazdowa też. Dodała, że te budynki, gdzie miały być te warsztaty terapii 

zajęciowej, to niestety są wyłączone, ponieważ są one tylko w obszarze chronionym, 

ale nie są wpisane do rejestru.  

   Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji zapytał, czy wiadomo coś na 

temat tego budynku, w którym teraz się znajdują? Czy zarządca, czyli powiat i gmina 

mogą wnioskować? 

   Pani Anna Pakuła – inspektor ds. strategii, inwestycji i pozyskiwania 

środków zewnętrznych odpowiedziała, że mogą, ale są trochę inne zasady, 

ponieważ o ile na dotacje celowe, które będą udzielać jest dozwolony tylko zakres 

prac, który jest wyszczególniony w art. 77 Ustawy o ochronie zabytków, czyli tam są 

konkretne prace wyodrębnione, które można wykonać, ale to dotyczy dotacji 

celowych. Natomiast jeżeli chodzi o dotacje na zabytek, którego właścicielem jest 

jednostka samorządu terytorialnego, to tutaj są ograniczenia, że mogą być to prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub ogólnie roboty budowalne przy zabytku, więc 

można wpisać szerszy zakres na swój zabytek, jeżeli są właścicielem. Dodała, że są 

właścicielem tego budynku i sprawdzała i cały budynek znajduje się w gminnej 

ewidencji zabytków, bo jeżeli chodzi o rejestr, to rzeczywiście tylko piwnice, ale 

w gminnej ewidencji zabytków jest cały budynek, więc prace jak najbardziej są 
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możliwe, ale musi zostać podjęta taka decyzja.  

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa poprosił, aby pani Pakuła na najbliższej sesji, jak będzie 

omawiany ten punkt, aby wyjaśniła ludziom, o co w tym chodzi. Powiedział, że 

dostawał pytania i dzisiaj po wyjaśnieniach pani Pakuły ma inny pogląd na tę sprawę 

i ma nadzieję, że uda się dzięki temu zrobić fajne rzeczy na terenie powiatu 

wieluńskiego. 

   Pani Anna Pakuła – inspektor ds. strategii, inwestycji i pozyskiwania 

środków zewnętrznych dodała, że nie ma tutaj ograniczenia, że musi być to jakaś 

organizacja, ponieważ może to być również podmiot prowadzący działalność 

gospodarczą. 

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy może to być np. Koło Gospodyń Wiejskich, które ma 

na terenie swojego obszaru jakiś obiekt historyczny i dba o niego? 

   Pani Anna Pakuła – inspektor ds. strategii, inwestycji i pozyskiwania 

środków zewnętrznych odpowiedziała, że zależy na jakiej zasadzie ono 

funkcjonuje, czy ma osobowość prawną... 

   Radny Grzegorz Mielczarek – z-ca przewodniczącego Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa zwrócił się do radnego Jurdzińskiego jako członka Zarządu, że 

można by było złożyć taki wniosek, jeżeli chodzi o ten budynek, ponieważ jest to 

wskazane. 

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ktoś jeszcze ma pytania do pani Pakuły? Nikt się nie 

zgłosił. Podziękował pani Pakule za pracę, którą wykonuje w starostwie. Zapytał, kto 

jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedmiotowego projektu uchwały? 

 

 

Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie           

(przy 4 głosach „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w Wieluniu 

w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji 
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zabytków, sposobu jej rozliczania oraz sposobów kontroli w ramach Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków (głosowało 4 członków Komisji). 

Projekt uchwały w przedmiotowej sprawie stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Pkt 8 

Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych.  

 

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ktoś z państwa ma jakieś pytania. Nikt się nie zgłosił.  

 

 

Pkt 9 

Zamknięcie XLIX posiedzenia komisji. 

 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa zamknął XLIX posiedzenie komisji i podziękował wszystkim za 

udział w Komisji. 

 

Protokołowała:   

 

Paulina Bednik 

Inspektor 


